
Protokół Nr XXXIV/17

z XXXIV sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 25 kwietnia 2017 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej

(czas trwania godz.:12:00 – 17:15)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady  XXXIV sesji  Rady  Miasta  Piły  otworzył  Paweł  Jarczak,  wiceprzewodniczący  Rady

Miasta Piły.

Wiceprzewodniczący stwierdził, że na sali jest quorum - obecnych było 19 radnych (nieobecni byli

radni: Waldemar Polachowski, Marek Toboła, Krzysztof Zając i Rafał Zdzierela) - pozwalające na

podejmowanie prawomocnych uchwał oraz powitał  przybyłych radnych i  zaproszonych gości  –

listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy

XXXIII a XXXIV sesją Rady Miasta Piły - druk nr 671.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 672.

4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z tematów poruszanych na Sesji Rady Powiatu w Pile

odnoszących się do Miasta Piły - druk nr 682.

5.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Dąbrowskiego - druk nr 673.

6.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości

położonej przy Al. Powstańców Wielkopolskich 75 w Pile - druk nr 680.

7.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości

położonych w rejonie ul. Wawelskiej w Pile, objętych Podstrefą Piła Pomorskiej Specjalnej Strefy

Ekonomicznej - druk nr 681.

8. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta

Piły na lata 2017 - 2029 - druk nr 677. Autopoprawka - druk nr 687.

9. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok - druk nr

678. Autopoprawka - druk nr 687.



10.  Projekt  apelu  Radnych  Rady  Miasta  Piły  do  Wojewody  Wielkopolskiego  o  wydanie

rozporządzenia  w  sprawie  ograniczenia  używania  wyrobów  pirotechnicznych  na  terenie

województwa wielkopolskiego - druk nr 679.

11. Stan bezpieczeństwa w Pile - druki nr 683, 684, 685, 686, 688.

12. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 674.

13. Wolne głosy, wnioski i informacje.

14. Zamknięcie obrad.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły poprosił Marię Kubicę, wiceprzewodniczącą Rady Miasta

Piły o odczytanie informacji w sprawie protokołu z XXXIII sesji Rady Miasta Piły.

Wiceprzewodnicząca Maria Kubica odczytała informację w sprawie protokołu z XXXIII sesji

Rady Miasta Piły i postawiła wniosek o przyjęcie protokołu z XXXIII sesji bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 18 głosami „za”.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XXXIII

a XXXIV sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radny Lucjan Szutkowski zadał pytanie dotyczące punktu 83. sprawozdania.

Radna  Małgorzata  Karwacka zapytała  ilu  inwestorów  jest  w  tej  chwili  w  podstrefie

ekonomicznej, czy są jeszcze wolne działki i czy są zainteresowani zakupem tych wolnych działek.

Radna Dorota Urbańska poprosiła o przybliżenie koncepcji  programu pn. „Guzik życia” oraz
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o  kilka  słów  na  temat  programu  dotyczącego  przygotowywania  osób  niepełnosprawnych  do

samodzielnego życia.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że w Internecie pojawiła się informacja, dotycząca Miasta, którą

podparto fragmentem pisma. Radny zacytował fragment: „Jednocześnie informuję, że wypełniając

wolę mieszkańców - nie przewidujemy zgody na inne,  niż już zaplanowane imprezy na terenie

miasta, które utrudniałyby ruch i komunikację.” Radny poprosił o komentarz w tej sprawie.

Krzysztof Szewc, zastępca prezydenta Miasta Piły odpowiadając na pytania powiedział m.in., że:

 Odnośnie do kwestii  drogi S11, Prezydent powiedział,  że w Poznaniu odbyło się

spotkanie wszystkich zainteresowanych gmin leżących przy trasie drogi S11. Biorąc

pod  uwagę,  że  istnieje  realne  zagrożenie  wycofania  tego  projektu  z  przyjętych

wcześniej  założeń  budowlanych,  to  postanowiono  wystosować  pismo  do  rządu

z wnioskiem o to, aby planowany remont drogi S11 się odbył. Ustalono, że kolejne

spotkanie odbędzie się w połowie maja w Pile. Prezydent Szewc dodał, że podjęto

już  decyzję  o  przynajmniej  czasowym  zablokowaniu  drogi  S11  w  rejonie

skrzyżowania  z  drogą  nad  jezioro  Płocie  w  dniu,  w  którym  odbędzie  się

zaplanowane  spotkanie.  Odnośnie  do  remontu  torowiska  pomiędzy  Piłą

a Poznaniem, Prezydent powiedział, że Urząd Marszałkowski podpisał porozumienie

z  generalnym wykonawcą,  a  kwota  przeznaczona na  to  zadanie,  o  ile  Prezydent

dobrze  pamięta,  to  640  milionów złotych.  Remont  będzie  jednak  dotyczył  tylko

jednej linii, nie zostaną położone dwa torowiska.

 Odnosząc  się  do  pytania  zadanego  przez  radną  Karwacką,  prezydent  Szewc

powiedział,  że  bodajże  10  kwietnia  odbył  się  przetarg  na  sprzedaż  terenów

w Kostrzyńsko-Słubickiej  Specjalnej  Strefie  Ekonomicznej.  Firma Flex Solutions

Poland do końca 2019 roku zamierza zakończyć pierwszy etap budowlany, a potem

będą kolejne etapy. Są też już kolejne firmy zainteresowane nabyciem działek na

tym terenie. Dzisiaj w materiałach sesyjnych będzie propozycja zbycia jednej działki

w Pomorskiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej i jeśli Rada wyrazi zgodę, to będzie

to szósty inwestor, który pojawi się w strefie, a pozostanie jeszcze jedna działka do

sprzedaży.

 Odnosząc  się  do  programu,  o  którym mówiła  radna  Urbańska  –  „Guzik  życia”,

a  właściwie  „Przycisk  życia”,  Prezydent  powiedział,  że  w  ramach  polityki

senioralnej  jest  to  jedno  z  pierwszych  przedsięwzięć  kierowanych  do  tej  grupy.

Prezydent  wyjaśnił  na  czym  polegać  będzie  funkcjonowanie  „Przycisku  życia”.

Będzie  to  rozwiązanie  dla  osób  starszych,  samotnych,  schorowanych,  które
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w  sytuacji  zagrożenia  życia  będą  mogły  skorzystać  z  tego  urządzenia,  a  to

spowoduje  powiadomienie  Straży  Miejskiej  o  tym,  że  dzieje  się  coś

nieprawidłowego  i  patrol  będzie  mógł  błyskawicznie  zareagować.  To  urządzenie

będzie wyposażone w GPS. Prezydent podkreślił,  że na początku program będzie

miał  charakter pilotażowy i obejmie 10 osób. Operatorem programu będzie Straż

Miejska,  a  osoby  potrzebujące  takiego  wsparcia  w  postaci  „Przycisku  ,życia”

wskazywane  będą  przez  MOPS.  Jeśli  system się  sprawdzi,  to  będzie  możliwość

rozszerzenia zasięgu działania. Prezydent Szewc powiedział, że z urządzenia będą

mogły  skorzystać  też  osoby,  które  będą  chciały  na  własną  rękę  ponieść  koszt

działania systemu, czyli  700 złotych plus opłata abonamentowa. Odnosząc się do

drugiego  wątku  poruszonego  przez  radną  Urbańską,  Prezydent  powiedział,  że

prezydent  Głowski podpisał porozumienie ze Stowarzyszeniem mającym siedzibę

w Rzadkowie. Chodzi o wprowadzanie w samodzielne życie osób upośledzonych.

My  przeznaczamy  na  ten  projekt  2  mieszkania  z  zasobów  komunalnych,  które

wymagają remontu,  a środki  na remont tych mieszkań są pozyskiwane ze źródeł

zewnętrznych.

 Odnosząc  się  do  kwestii  poruszonej  przez  radnego  Dahlke,  prezydent  Szewc

powiedział,  że  trudno mu się  odnosić  do wpisu Pana Starosty na Fecebooku,  bo

Prezydent nie korzysta z tego typu portali,  ale Prezydent powiedział,  że chciałby

podkreślić,  że mamy opracowany pewien harmonogram imprez na terenie Miasta

i  jest  on  dosyć  napięty.  Przy  dużych  imprezach  pojawiają  się  interwencje

mieszkańców domagających się ograniczenia tego typu imprez, bo one często wiążą

się z zamknięciem części Piły dla ruchu kołowego. Intencją Prezydenta było to, aby

Pan Starosta z odpowiednim wyprzedzeniem, najlepiej przed końcem roku, zechciał

się  wpisać  w  przygotowywany kalendarz  imprez.  Chodzi  o  to,  aby imprezy nie

nakładały się na siebie i nie blokowały w dużej części Miasta.

Radny Lucjan Szutkowski, odnosząc się do kwestii linii kolejowej, powiedział, że cieszy się, że

ten plan  wchodzi  w fazę  realizacji,  ale  pewnie  nie  będziemy zadowoleni  w ciągu najbliższych

dwóch lat w związku z uciążliwościami, które pojawią się na trasie Piła – Poznań, bo na pewnym

odcinku będziemy musieli się przemieszczać autobusami. Radny powiedział, że w związku z tym,

że są pewne oszczędności po przetargu, to może warto pokusić się o wnioskowanie o wybudowanie

tej  drugiej  nitki,  co umożliwiłoby przeprowadzenie remontu bez powodowania uciążliwości dla

mieszkańców.

Radny  Jacek  Bogusławski powiedział,  nawiązując  do  kwestii  poruszonej  przez  radnego
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Szutkowskiego, że chciałby się odnieść do blokady drogi S11. Radny powiedział, że obawia się, że

planowana blokada będzie miała taki skutek, że większość pojazdów będzie zmuszona przejechać

przez Piłę, a to będzie uciążliwe dla mieszkańców. Radny powiedział, odnosząc się do programu

„Przycisk życia”, że starsze osoby, z którymi radny rozmawiał obawiają się ewentualnych kosztów

nieuzasadnionego użycia „Przycisku życia”.

Radny Przemysław Gawroński powiedział,  że chce się odnieść do pisma, o które pytał radny

Dahlke,  pisma  podpisanego  przez  prezydent  Beatę  Dudzińską.  Radny  powiedział,  że  chce  się

wypowiedzieć  jako  osoba  odpowiedzialna  za  przeprowadzanie  imprez  z  ramienia  Starostwa

Powiatowego. Imprezy biegowe są problemem wielu miast i tego problemu nie da się rozwiązać

poprzez wpisanie ich do rocznego kalendarza, bo i tak będą niezadowoleni. Radny powiedział, że

„Rodzinny bieg po zdrowie”, przeprowadzony tydzień przed świętami wielkanocnymi, odbył się na

stadionie przy ul. Okrzei, kierowany był drogami powiatowymi leżącymi na terenie Piły, ale istotne

jest to, że organizator uzyskał wszelkie potrzebne zgody. Była to impreza nieplanowana, ale nie

wynikało to ze złej woli. Radny powiedział, że dziwi go forma, nie było merytorycznej rozmowy

pomiędzy  urzędami  tylko  nastąpiło  skierowanie  „dekretu”,  który  informuje  wprost,  że  nie

pozwalamy  na  to,  żeby  w  Pile  były  przeprowadzane  inne  imprezy  niż  te,  które  my  sobie

wymyślimy. Radny Gawroński powiedział, że ma nadzieję, że nastąpi wreszcie pomiędzy urzędami

rzeczowa, merytoryczna rozmowa.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, odnosząc się do wypowiedzi radnego Szutkowskiego że

inwestor jest zobowiązany zapewnić na czas remontu transport zastępczy. Prezydent przypomniał,

że  mówimy o  remoncie  jednej  linii  i  dodał,  że  druga  linia  jest  bodajże  tylko  od  Obornik  do

Poznania, więc potrzebna byłaby budowa drugiej linii, a o kosztach takiego zadania nawet trudno

mówić.  Odnosząc  się  do  kwestii  kosztów w kontekście  programu  „Przycisk  życia”,  prezydent

Szewc powiedział, że program będzie testowany, a Prezydent nie zakłada, żeby ktokolwiek używał

tego przycisku po to, aby ktoś mu pomógł wnieść zakupy na pierwsze piętro. Prezydent powiedział,

że wierzy, że osoby korzystające z urządzenia będą rozumiały na czym polega sens jego używania

i  dodał,  że  za  nieuzasadnione  użycie  przycisku  nie  będą  nakładane  mandaty.  Odnosząc  się  do

kwestii blokady na drodze, Prezydent powiedział, że to nie będzie trwało 24 godziny, bo będzie to

działanie  o  charakterze  symbolicznym.  Odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego  Gawrońskiego,

prezydent Szewc powiedział, że pewne sformalizowanie kontaktów pomiędzy obydwoma urzędami

jest niezbędne. Prezydent dodał, że o imprezie, o której mówił radny nie powiadomiono MZK, co

spowodowało dezorganizację.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że, kiedy była radną Rady Powiatu, to komisja w której
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radna  działała  spotykała  się  z  komisją  miejską  po  to,  aby  uzgodnić  ważne  kwestie.  Radna

powiedziała, że ma nadzieję, że jeszcze wrócimy do tej tradycji.

Eligiusz Komarowski, starosta Powiatu Pilskiego powiedział, że potwierdza otrzymanie pisma,

o którym mówił radny Dahlke. Starosta powiedział, że nie można było zaplanować biegu, o którym

wspomniał radny Gawroński, bo dopiero w połowie marca Starostwo otrzymało środki zewnętrzne

na ten cel.  Starosta  powiedział,  że  zgodnie z  ustawą o samorządzie powiatowym,  powiat,  jako

jednostka  niezależna,  ma  swoje  zadania  własne  i  zadania  zlecone,  a  wśród  tych  zadań  są  te

dotyczące promocji zdrowia. Starosta Komarowski powiedział, że chętnie pojawi się na proteście

dotyczącym drogi S11 i dodał, że żałuje, że tego protestu nie było 8 lat temu, bo może mielibyśmy

już drogę S11 wybudowaną.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  że  wypowiedź  radnej  Sztaby nie  stoi  w sprzeczności

z przedstawionym przez Prezydenta kierunkiem myślenia. Prezydent dodał, że Starosta mówi na

spotkaniach o otwartości, ale nie podejmuje żadnych działań w tym kierunku.

Ad 4.

Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  tematów  poruszanych  na  Sesji  Rady  Powiatu  w  Pile

odnoszących się do Miasta Piły.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  że  na  ostatniej  sesji  Rady Powiatu  nie  było  tematów

związanych z Miastem.

Ad 5.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta  Piły  w  rejonie  ul.  Dąbrowskiego  przedstawiła  Iwona  Wojtecka,  dyrektor  Miejskiej

Pracowni Urbanistycznej.

Dyrektor zgłosiła  autopoprawkę  –  poprosiła,  aby  słowa  z  uzasadnienia:  „nie  złożono

indywidualnych wniosków” zamienić na: „złożono jeden indywidualny wniosek”.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Radny Paweł Dahlke powiedział, że obecny jest wnioskodawca i inwestor i zaproponował, żeby

udzielić mu głosu.

Pan  Mariusz  Sz. powiedział,  że  planuje  wybudowanie  2  hal  tenisowych,  które  pozwolą  na

korzystanie z obiektu przez cały rok oraz zaplecza socjalnego, a zadanie ma być zakończone do

okresu letniego.

Radny Paweł Dahlke powiedział,  że  dzięki  decyzji  Rady Piła  wzbogaci  się  o kolejne miejsce

pozwalające na uprawianie tej dyscypliny sportowej przez cały rok.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że korzystający z obiektu mieszkańcy pytają, czy będzie

przeprowadzone odkomarzanie.

Pan  Mariusz  Sz. powiedział,  że  postawienie  nowej  hali  pozwoli  na  polepszenie  warunków,

a w tym także wyeliminuje problem związany z komarami.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” - uchwała nr XXXIV/487/2017 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 6.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu  nieruchomości
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położonej przy Al. Powstańców Wielkopolskich 75 w Pile omówiła Julita Grzegrzółka, dyrektor

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 16 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” - uchwała nr XXXIV/488/2017

stanowi załącznik do protokołu.

Ad 7.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu  nieruchomości

położonych w rejonie ul. Wawelskiej w Pile, objętych Podstrefą Piła Pomorskiej Specjalnej Strefy

Ekonomicznej omówiła Julita Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 17 głosami „za” - uchwała nr XXXIV/489/2017 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 8.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły

na lata 2017 - 2029. Autopoprawka.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Skarbnik przedstawiła autopoprawkę.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 17 głosami „za” - uchwała nr XXXIV/490/2017 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 9.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2017  rok.

Autopoprawka.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Skarbnik przedstawiła autopoprawkę.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Paweł Dahlke powiedział,  że  ma pytanie dotyczące programu „Przycisk życia”.  Radny

zapytał dlaczego wybrano taki sposób realizacji tego zadania – dlaczego operatorem będzie Straż

Miejska, a nie tak jak jest w innych miastach – profesjonalne centrum teleopieki. Radny powiedział,

że z tego co się zorientował, to „Przycisk życia” jest tylko zalążkiem całego systemu opieki nad

ludźmi starszymi i schorowanymi, który powinniśmy budować. Radny Dahlke zapytał, czy jest sens

wydawania 19 tys. złotych w celu sprawdzenia funkcjonowania systemu. Radny powiedział, że jeśli

zdecydowalibyśmy się na korzystanie z firmy zewnętrznej, to taka usługa dla miasta wielkości Piły,

to byłby koszt brutto około 2 tys. złotych miesięcznie, a  korzystać mogliby z tego systemu wszyscy

mieszkańcy,  koszt  dodatkowy  stanowiłby  zakup  urządzenia  i  od  Miasta  by  zależało  ile  tych

urządzeń zakupi i ile urządzeń kupią indywidualnie mieszkańcy. Radny dodał, że popiera koncepcję

wiążącą się z programem „Przycisk życia”, ale ma zastrzeżenia dotyczące sposobu realizacji, który

został zaproponowany.

Prezydent Krzysztof  Szewc powiedział,  że na sesji  jest  obecna osoba,  która przygotowuje ten

projekt  od  strony prawnej  i  organizacyjnej  –   Pan Marian  Martenka.  Prezydent  poprosił  Pana

Martenkę o ustosunkowanie się do wypowiedzi radnego Dahlke.

Przewodniczący Paweł Jarczak powiedział, że przypomina, że Rada jest w trakcie procedowania

punktu dotyczącego zmiany uchwały budżetowej.
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Marian Martenka powiedział, że problem jest złożony. Firmy, które się tym zajmują rzeczywiście

prowadzą  różne  działania  w  ramach  teleopieki.  My  wprowadzamy  fragment  tych  działań  –

„Przycisk  życia”.  Marian  Martenka  powiedział,  że  sprawdzaliśmy  firmy,  które  zajmują  się

teleopieką i nie do końca jest tak, jak przedstawił sytuację radny Dahlke, bo koszty są dużo wyższe.

Chcemy oprzeć ten program o Straż Miejską, bo ma ona tę przewagę nad tymi firmami, że znajduje

się na miejscu i może zareagować, a firmy, o których mówił radny Dahlke odbierają tylko sygnał

i przekazują go do jednostki, która ma zareagować. Nasz projekt nie kosztuje 19 tys., być może za

moment  w  ramach  tych  środków  będzie  można  objąć  pilotażem  kolejne  osoby,  po  tych  10,

o których mówimy na początku.

Radny  Paweł  Dahlke powiedział,  że  nie  jest  dla  niego  argumentem  to,  że  centra  teleopieki

znajdują  się  poza  miastem,  bo  najsprawniej  działające  koncerny mają  call  center w odległych

miejscach i  funkcjonuje to  bardzo dobrze.  Radny powiedział,  że  są  miasta,  które korzystają  ze

specjalnych programów,  w ramach których można liczyć  na dofinansowanie do 95% na zakup

urządzeń. Radny zapytał jak we wspomnianych 19 tys. złotych rozkładają się koszty na urządzania

i na sam system.

Marian Martenka powiedział,  że MOPS przygotowuje projekt, który ma dać możliwość,  żeby

wersja dla większej liczby osób była finansowana ze środków zewnętrznych. Gdyby w przyszłości

okazało  się,  że  ten  zaproponowany system się  nie  sprawdza,  to  projekt  nie  wyklucza  oparcia

programu o firmę profesjonalną.

Radna Wioletta Stalęga zapytała, czy nałożenie na Straż Miejską nowych zadań nie spowoduje

potrzeby zwiększenia  zatrudnienia  w  Straży  i  czy  wszyscy pracownicy Straży  są  przeszkoleni

w zakresie udzielania pierwszej pomocy.

Wojciech  Nosek,  komendant  Straży  Miejskiej  w  Pile powiedział,  że  wszyscy  strażnicy  są

przeszkoleni  w  zakresie  udzielania  pierwszej  pomocy  i  dodał,  że  do  momentu  uruchomienia

centrum monitoringu nie  będzie  dodatkowych etatów,  a  po  uruchomieniu  systemu monitoringu

przewidziane są trzy stanowiska.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 13 głosami „za”, przy 4 głosach „wstrzymujących się”  - uchwała nr

XXXIV/491/2017 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 10.

Projekt apelu Radnych Rady Miasta Piły do Wojewody Wielkopolskiego o wydanie rozporządzenia

w  sprawie  ograniczenia  używania  wyrobów  pirotechnicznych  na  terenie  województwa

wielkopolskiego  przedstawił  Edward  Karnaś,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej

i Mieszkaniowej.

Dyrektor Karnaś zgłosił autopoprawki. Pierwsza z nich dotyczy tytułu dokumentu, a dokładnie

organu, które podejmuje ww. apel. W tytule mamy napisane, że jest to apel radnych Rady Miasta

Piły, a zgodnie ze statutem powinien to być apel Rady Miasta Piły. Druga zmiana dotyczy drugiego

akapitu,  po  słowach:  „okres  sylwestrowo – noworoczny,  to”  powinien  być  wyraz:  „jest”,  a  po

wyrazie: „czas” należy postawić przecinek.

Teresa  Kasior,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych powiedziała,  że  komisja

zaopiniowała ww. projekt jednogłośnie pozytywnie.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że powtórzy to, o czym mówiła na posiedzeniu Komisji

Spraw Społecznych i podkreśliła, że popiera ideę wystosowania tego apelu.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że dobrymi chęciami wybrukowane jest piekło i wyjaśnił,

że  pewnie  będzie  tak  jak  i  z  innymi  zapisami,  np.  z  tym  dotyczącym  zbierania  nieczystości

pozostawionych przez nasze psy czy z segregacją śmieci. Pomimo tego radny powiedział, że będzie

głosował za wystosowaniem przedmiotowego apelu,  bo powinniśmy wierzyć w to,  że w końcu

zaczniemy, jako społeczeństwo, przestrzegać obowiązującego prawa.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział,  że  nie  zgadza  się  w pełni  z  zapisami,  zawartymi

w apelu, a mówiącymi o tym, że odpalanie petard źle wpływa na samopoczucie osób starszych,

dzieci  i  zwierząt.  Radny  powiedział,  że  na  pewno  potrzebne  są  akcje  edukacyjne  dotyczące

niebezpieczeństw związanych z nieumiejętnym obchodzeniem się ze środkami pirotechnicznymi.

Pan  Leszek  F. powiedział,  że  udostępniona  gościom  mównica  nie  pozwala  na  korzystanie

z przygotowanych materiałów. Pan F. powiedział, że pisał już o tym, że udostępniona mównica nie

stwarza warunków np. do rozłożenia przygotowanych materiałów. Pan F. poprosił o udostępnienie

innego miejsca.

Przewodniczący  Paweł  Jarczak poprosił  Pana  F.  o  skorzystanie  z  mikrofonu  i  miejsca
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udostępnionego na scenie.

Pan  Leszek  F. zapytał,  czy  materiały,  które  będzie  chciał  dołączyć  do  swojego  wystąpienia

wymagają głosowania przez Radę.

Przewodniczący Paweł Jarczak powiedział, że głos mieszkańców nie podlega głosowaniu.

Pan Leszek F. powiedział, że dołączy przygotowane przez siebie materiały do wystąpienia. Pan F.

powiedział, że ma wiele uwag do przedmiotowego apelu. Po otrzymaniu treści apelu napisał pan F.

maila do Rady Miasta, w którym odniósł się do proponowanej treści i zawarł swoje propozycje

odnośnie do treści tego dokumentu. Pan Leszek F. powiedział, że przygotowana treść nie akcentuje

najważniejszych aspektów i zagrożeń, o których Pan F.  mówił  w trakcie  prac działającego pod

przewodnictwem przewodniczącego Rafała Zdziereli zespołu. (Materiały przygotowane przez Pana

Leszka F. stanowią załącznik do protokołu.)

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że prosi Pana F. o odniesienie

się tylko do treści apelu.

Pan Leszek F. powiedział, że chce, aby radni mieli pełną świadomość w tej sprawie.

Przewodniczący Jarczak powiedział, że apel ma być skierowany do Wojewody po to, aby mógł

wywołać odpowiedni akt prawny organu kompetentnego, bo dopiero na tej podstawie my będziemy

mogli działać dalej jako samorząd.

Pan  Leszek  F. powiedział,  że  nie  ma  potrzeby  czekania  na  uchwałę  Wojewody,  bo  mamy

możliwość działania.

Przewodniczący Paweł Jarczak powiedział, że prosi Pana F. o przestrzeganie dyscypliny dyskusji,

a jeśli Pan F. się nie podporządkuje, to Przewodniczący skorzysta ze swoich statutowych uprawnień

i odbierze głos Panu F.

Pan Leszek F. powtórzył, że przygotowany apel jest nieprecyzyjny, bo nie powinno się mówić np.

o złym samopoczuciu, które to określenie jest bardzo subiektywne, kiedy realne jest zagrożenie np.

uszkodzenia  słuchu.  Pan  F.  powiedział,  że  w treści  apelu  sięgnięto  po  niewłaściwe  argumenty

i mało konkretne sformułowania.
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Przewodniczący Jarczak poprosił Pana F. o konkluzję.

Pan Leszek F. powiedział, że za chwilę sam zrezygnuje z tej rozmowy i wystąpi do Wojewody

z głosem, że blokuje się możliwość podjęcia polemiki z uchwałami, które mają być podjęte.

Przewodniczący Jarczak powiedział, że Pan F. prowadzi polemikę już od 20 minut i dodał, że Pan

F. ma ostatnie 2 minuty na swoją wypowiedź.

Pan Leszek  F. powiedział,  że  sugeruje  radnym ostrożność  i  rozwagę  podczas  głosowania  nad

przyjęciem przedmiotowego apelu. Pan F. powiedział, że wnioskuje, aby radni odłożyli przyjęcie

przedmiotowego apelu do chwili starannego dopracowania jego treści. (Pan Leszek F. przekazał na

ręce Przewodniczącego przygotowane przez siebie materiały.)

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych zajmuje się tym tematem od

kilku miesięcy i rozpatruje dokumenty złożone przez Pana Leszka F. Radna dodała, że szkoda, że

Pan F. nie uczestniczył w posiedzeniach komisji. Radna Sztaba powiedziała, że popiera apel, ale

dobrze  by było  gdyby radni  mieli  więcej  czasu na  ewentualne  uzupełnienie  pewnych zapisów.

Radna zgłosiła wniosek o odłożenie procedowania tego apelu na kolejną sesję Rady Miasta Piły.

Pan Leszek F. powiedział, że jeśli może uczestniczyć w posiedzeniach komisji, to chętni to uczyni

i przygotuje niezbędne materiały oraz pomoże w zredagowaniu treści apelu.

Wiceprzewodniczący  Paweł  Jarczak zapytał,  czy  radna  Sztaba  zgłasza  formalny  wniosek

o wycofanie tego punktu z porządku obrad dzisiejszej sesji Rady Miasta Piły.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że tak.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że materia znana jest od miesięcy i był temat dyskutowany

tak na posiedzeniach stałych komisji jak i na sesjach Rady Miasta Piły. Radny powiedział, że jest za

tym, aby apel był dzisiaj procedowany.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że temat był dokładnie omówiony na posiedzeniach

Komisji  Spraw Społecznych.  Radny powiedział,  że  Rada  powinna  przyjąć  apel  i  poczekać  na

reakcję Wojewody.

Radny  Jan  Ficerman powiedział,  że  sam tytuł  apelu  jest  tak  sformułowany,  że  nie  wymaga
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żadnych  dodatkowych  dokumentów  i  zdaniem  radnego  Rada  powinna  przyjąć  apel

w zaproponowanej formie.

Przewodniczący Jarczak zapytał, czy radna Sztaba podtrzymuje zgłoszony wniosek.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że tak.

Głosowanie ws. wniosku zgłoszonego przez radną Wiesławę Sztabę:

Radni odrzucili wniosek 14 głosami „przeciw”, przy 2 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym

się”.

Głosowanie:

Radni przyjęli apel jednogłośnie – 16 głosami „za”.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Prowadzenie obrad przejmuje Maria Kubica, wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły.

Ad 11.

Stan bezpieczeństwa w Pile.

Maria Kubica, wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że przesłany radnym druk nr

683, to informacja przygotowana przez Wydział Oświaty, Kultury i Sportu. Wiceprzewodnicząca

zapytała, czy są pytania do tego dokumentu.

Nie było pytań związanych z tym dokumentem.

Brygadier  Robert  Komarnicki,  zastępca  Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży

Pożarnej w Pile przedstawił informację w formie prezentacji.

Wiceprzewodnicząca Maria Kubica podziękowała za przedstawienie bardzo ciekawego materiału
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i powiedziała, że Straż Pożarna jest zawsze obecna tam, gdzie jest potrzebna.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że podpisuje się pod pochwałą dla działań Straży Pożarnej.

Radna  powiedziała,  że  jest  dużo  fałszywych  alarmów  i  zapytała,  jak  Straż  sobie  radzi  z  tym

problemem.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział,  że chciałby wyrazić podziękowania za działania Straży

Pożarnej i za troskę o profilaktykę, szczególnie w odniesieniu do zagrożenia związanego z czadem,

czyli tlenkiem węgla.

Radny Marek Andruszkiewicz powiedział, że działalność prowadzona przez Straż Pożarną jest

bardzo szeroka i  staje  się  coraz szersza,  co pokazują  m.in.  zaprezentowane statystyki,  także  te

dotyczące  udzielania  pierwszej  pomocy.  Radny  zapytał,  czy  wspomniane  w  tym  kontekście

interwencje, to są te, kiedy Straż Pożarna jest pierwsza na miejscu zdarzenia. 

Komendant Robert Komarnicki powiedział, że w ubiegłym roku odnotowano rekordową liczbę

fałszywych alarmów – aż 99, ale trzeba wyjaśnić, że ponad 40, to był wynik zgłoszenia nie przez

człowieka,  a przez system. Większa część,  to alarmy zgłoszone przez człowieka,  ale większość

z nich to są alarmy fałszywe, ale zainicjowane w dobrej wierze, bo komuś się wydawało, że jest

potrzeba zaalarmowania. Komendant dodał, że taka sytuacja jest lepsza od takiej, kiedy mielibyśmy

do czynienia ze  znieczulicą.  Komendant  powiedział,  że  zachęca  wszystkich  do zainwestowania

w dobry czujnik tlenku węgla. Komendant Komarnicki powiedział, że było 76 zdarzeń, w których

Straż udzielała pierwszej pomocy.

Radny Jan Ficerman powiedział, że praca Straży Pożarnej była i jest oceniana bardzo wysoko,

a sama Straż jest dużym wsparciem dla całego społeczeństwa.

Młodszy  inspektor  Sebastian  Cichocki,  Komendant  Powiatowy  Policji  w  Pile przedstawił

prezentację.

Wiceprzewodnicząca Maria Kubica podziękowała za obszerne przedstawienie pracy Komendy

Powiatowej Policji w Pile.

Wojciech Nosek, komendant Straży Miejskiej w Pile przedstawił prezentację.

Wiceprzewodnicząca  Maria  Kubica podziękowała  za  prezentację  przedstawioną  przez
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komendanta Noska.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych odbyła niedawno posiedzenie

w nowej siedzibie Straży Miejskiej i radni byli pod wrażeniem funkcjonowania Straży Miejskiej

i prowadzonych przez nią działań.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała,  że Straż Miejska zasłużyła sobie swoimi działaniami na

dobrą  opinię.  Radna  powiedziała,  że  cały  czas  są  jeszcze  w  Pile  miejsca,  które  wymagają

szczególnie czujnego oka Straży Miejskiej. Radna Sztaba poprosiła też Komendanta Powiatowego

Policji  o  zwrócenie  uwagi  na  nasilające  się  zjawisko nocnych  wyścigów motorowych  oraz  na

młodzież wracającą nocą z lokali.

Ad 12.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 13.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Maria Kubica, wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że 5 marca br. do Urzędu

Miasta  Piły wpłynęło pismo Sojuszu Lewicy Demokratycznej  w Pile  oraz  dołączone do pisma

projekty uchwał w sprawie przystąpienia do opracowania programu zdrowotnego pn. „Program

profilaktyczny opieki stomatologicznej w pilskich szkołach podstawowych na lata 2018 – 2020”

oraz  w  sprawie  opracowania  programu  zdrowotnego  pn.  „Program  profilaktyczny  opieki

stomatologicznej  w  pilskich  szkołach  podstawowych”.  14  marca  br.  Pan  Michał  Józef  Zimny

z  Młodzieży  Wszechpolskiej  Piła  zwrócił  się  z  wnioskiem  o  stworzenie  programu  opieki

stomatologicznej  dla  pilskich szkół  podstawowych.  Przewodniczący Rafał  Zdzierela  zwrócił  się

pismami z  dnia  7 i  20 marca br.  do Prezydenta  o opinię  w przedmiotowej  sprawie.  Prezydent

pismami z 15 marca br. oraz 11 kwietnia br. udzielił odpowiedzi, która została przekazana radnym

drogą elektroniczną. Przewodnicząca Kubica zapytała, czy radni chcieliby się wypowiedzieć w tej

sprawie.

Radna  Wiesława  Sztaba powiedziała,  kierując  swoją  wypowiedź  do  radnego  Lucjana
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Szutkowskiego, prezesa spółdzielni mieszkaniowej, że chce zabrać głos w innej sprawie. Radna

powiedziała, że zwrócili się do niej mieszkańcy osiedla Zamość, którzy korespondują w pewnej

sprawie. Radna Sztaba wyjaśniła, że przy samym garażu jest kawałek płotu i zabierający głos w tej

sprawie mieszkańcy postulują, żeby usunąć płot,  a w to miejsce zamontować szlaban, bo to by

ułatwiło  przejazd.  Radna  powiedziała,  że  chciałaby  jeszcze  przypomnieć  o  potrzebie  wycięcia

topoli na skrzyżowaniu ulic: Bydgoskiej i Roosevelta.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że to nie jest odpowiednie miejsce i czas, żeby opowiadać

w szczegółach o sprawie, o której wspomniała radna Sztaba. Radny powiedział, że w tej sprawie

były  już  interwencje  parlamentarzystów,  zarząd  spółdzielni  wielokrotnie  spotykał  się

z mieszkańcami i  były też pisma z podpisami,  prezentujące zupełnie inne podejście do tematu.

Radny powiedział, że w tej chwili ta sprawa jest nie do załatwienia.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że chciałby poruszyć sprawę przychodni lekarskiej przy ul.

Okrzei.  Radny powiedział,  że  z  dachu  tej  przychodni  spadają  dachówki  i  zapytał,  czy istnieje

możliwość remontu tego obiektu, póki jeszcze nie zdarzył się jakiś wypadek.

Radny Marek Andruszkiewicz powiedział, że 13 maja, od godz. 14.00 do godz. 16.00, na osiedlu

Staszyce  odbędzie  się  „Majówka na  Staszycach 2017” i  zaprosił  wszystkich na to  wydarzenie.

Radny Andruszkiewicz powiedział, że chciałby przypomnieć, że trwa w tej chwili nabór zadań do

budżetu obywatelskiego na rok 2018 – do 5 maja można składać propozycje zadań, a szczegóły

dotyczące budżetu obywatelskiego można znaleźć na stronie internetowej Urzędu Miasta Piły.

Radna Wioletta  Stalęga powiedziała,  że  w  zespole  szkół  nr  3  będzie  realizowana  inwestycja

związana  z  budową  sali  sportowej  i  radna  zapytała,  co  się  stanie  z  trzema  drobnymi

przedsiębiorcami, którzy mają swoje punkty handlowe na terenie łączącym się ze szkołą.

Radna Dorota Urbańska powiedziała, że chciałaby jeszcze odnieść się do programu „Przycisk

życia”. Radna powiedziała, że jest członkiem Prezydium Okręgowej Izby Pielęgniarek i Położnych

w Pile i przekazała informację na temat kadry i przygotowania do sprawowania opieki w domu nad

osobami przewlekle chorymi, starszymi i niepełnosprawnymi.

Eligiusz  Komarowski,  starosta  Powiatu  Pilskiego powiedział,  odnosząc  się  do  protestu

związanego z budową drogi S11, że wszyscy powinniśmy – jako mieszkańcy – uczestniczyć w tej

akcji i  dodał,  że weźmie w niej  udział.  Starosta powiedział,  że na ostatniej  sesji Rady Powiatu

w Pile były poruszane, wbrew temu, co stwierdził prezydent Szewc, kwestie dotyczące Piły, bo
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m.in. pozyskano 4 miliony złotych na budowę sali wraz z infrastrukturą w Specjalnym Ośrodku

Szkolno  –  Wychowawczym  im.  Marii  Grzegorzewskiej  w  Pile  oraz  2  miliony  złotych  na

modernizację  budynku,  w  którym  znajdują  się  m.in.  przychodnie  lekarskie  przy  al.  Wojska

Polskiego  49b.  Inne  podjęte  decyzje  dotyczyły  np.  zadania  współfinansowanego  ze  środków

unijnych,  a  dotyczącego aktywizacji  osób bezrobotnych i  projektu  w sprawie  aktywizacji  osób

starszych.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, odnosząc się do wypowiedzi radnej Wiesławy Sztaby, że

w momencie,  kiedy przystąpimy do modernizacji  ulic:  Bydgoskiej  i  Roosevelta,  to topole będą

musiały być  usunięte.  Odnosząc  się  do  tematu  przychodni  przy ul.  Okrzei,  poruszonego przez

radnego  Zbigniewa  Pyziaka,  Prezydent  powiedział,  że  chce  przypomnieć,  że  w  związku

z obniżeniem subwencji oświatowej o 1 100 tys. złotych niestety musimy wycofać 500 tys. złotych

z  dyspozycji  MZGM-u,  a  te  środki  mogły być  przeznaczone  na  różnego  rodzaju  remonty,  ale

Prezydent dodał, że przekaże Dyrektor MZGM-u, aby zainteresowała się tym tematem. Odnosząc

się do pytania radnej Stalęgi, prezydent Szewc powiedział, że trudno mu się odnieść do tej kwestii,

bo nie wie Prezydent, gdzie dokładnie usytuowane są punkty handlowe, o których mówiła radna,

ale  kiedy ta  informacja  będzie  sprecyzowana,  to  Prezydent  w  tym momencie  będzie  mógł  się

odnieść do tej kwestii. Prezydent powiedział, że cieszy go fakt, iż Starosta uzupełnił wypowiedź

Prezydenta,  ale gdyby sesje Rady Powiatu były transmitowane, to ten punkt nie byłby w ogóle

potrzebny.

Radna Wioletta Stalęga wyjaśniła, że tam są tylko 3 punty handlowe i tylko o te punkty chodzi.

Prezydent Szewc powiedział, że prawdopodobnie nie wchodzi to w zakres terenu, który będzie

przebudowywany,  ale  precyzyjnej  odpowiedzi  Prezydent  będzie  mógł  udzielić  po  dokładnym

zapoznaniu się z planami.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że chciałaby wszystkich zaprosić 1 maja na obchody Święta

Pracy, które odbędą się o godz. 11.00 pod Pomnikiem Kolejarzy, przy ul Buczka.

Wiceprzewodnicząca  Maria  Kubica powiedziała,  że  chce  przypomnieć  wszystkim  radnym

o obowiązku złożenia do 30 kwietnia oświadczenia majątkowego.

Ad 14.

Zamknięcie obrad.

18



W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Maria  Kubica,  wiceprzewodnicząca  Rady

Miasta Piły zakończyła obrady XXXIV sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła: Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Paweł Jarczak

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły

(-) Maria Kubica
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